



Numismatische Kring Rotterdam

Titel van de lezing: Uit handen van de Eerste Consul

Spreker: -

Datum: 4 oktober 2011

Samenvatting

In haar dagboek maakt Joséphine de Beauharnais een korte beschrijving van de 14e juli 1800 - 25 messidor Jaar 8. Ze vertelt onder andere dat Bonaparte, komend uit de Tuilerieën om ongeveer half elf in de ochtend, de troepen die teruggekomen zijn uit Marengo inspecteert en stopt bij een klein groepje soldaten dat apart staat, van zijn paard afstijgt en hen een medaille uitreikt. Deze medaille, zegt zij, zorgde voor jaloezie bij het Grande Armée.

Ik vraag me af, omdat alle literatuur over het onderwerp Napoleontische onderscheidingen begint met de erewapens, daarna de instelling van het Legioen van Eer tot aan de eerste uitreikingen in 1804, wat doet deze medaille tussen de militaire onderscheidingen? Ongetwijfeld uiterst zeldzaam; in 1804 was het mogelijk voor de eigenaren van erewapens deze te ruilen voor een Legioen van eer. Het is zeer waarschijnlijk dat deze medailles ook werden ingewisseld.

Op 4 oktober 2011 had de Numismatische Kring Rotterdam de primeur van deze presentatie; ik heb niet alleen deze medaille gepresenteerd maar ook de hele dag gereconstrueerd middels historische medailles en hervonden documenten.

~~~~~

Dans son journal, Joséphine de Beauharnais, nous laisse une description succincte de la journée du 14 juillet 1800 - 25 Messidor An 8. elle nous rapporte en autre que Bonaparte sortant des Tuileries vers 10:30 heures du matin passe les troupes de retour de Marengo en revue et s'arrêtant au niveau d'un petit groupe de soldats, à l'écart du reste, descend de son cheval et leurs remet une médaille. Cette médaille dit-elle fut la jalouse de la Grande Armée.

Me posant la question, puisse que toute la littérature sur le sujet des récompenses napoléoniennes commence avec les armes d'honneur puis la création en 1802 de la Légion d'honneur jusqu'aux premières distributions en 1804, quelle fut donc cette médaille ou récompense militaire? Rarissime, la chose l'est sans aucun doute possible. En 1804 il était possible pour les titulaires d'armes d'honneur d'échanger leurs récompenses pour une Légion d'honneur, il est très probable que ces médailles oubliées furent également échangées.

Le 4 octobre 2011, le Cercle Numismatique de Rotterdam reçoit la primeur de cette présentation; Je n'ai pas seulement présenté cette médaille, j'ai reconstitué non seulement l'événement de la prise d'arme mais également toute la journée par le travers des médailles historiques et des documents retrouvés.



Zilver / 42 mm / 38,9 gr.